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Ps, 46,12. „A Seregek Ura velünk van.” 

 

 Reformáció ünnepe van ma. Az ünnep célja az emlékezés, és nem csupán az emlékezés, hanem a megállás 

és Istenre tekintés. S miközben Istenre tekintünk soroljuk fel, hogy mi mindent kaptunk tőle. A felsorolás után 

pedig döbbenten fogjuk észrevenni, hogy Isten ma is cselekszik, velünk van! 

 Reformáció ünnepe van és biztosan mindenki tudja már, hogy éppen az 500. ünnepnap. Nem a református 

egyház ötszáz éves, hanem a reformáció maga. 

 Felemlegetjük Luthert, Kálvint, Zwinglit, John Knoxot és a többieket, neves és névtelen reformátorokat, 

hallhattunk róluk az egyházmegyei közös ünnepen vasárnap délután. 

 Mindannyian sokat és lelkiismeretesen keresték az igazságot, keresték Istent és az ő akaratát. Nem akartak 

egyházszakadást, hanem azt akarták, hogy az egyház a maga dolgát végezze és ne világi kívánságoknak akarjon 

megfelelni. 

 

 Mit tettek? 

  Visszatértek ahhoz a forráshoz, amiből az emberek igazán megismerhetik az élő Istent, s ez nem 

más mint a Biblia, az írott Ige. 

 Ehhez kell tudni olvasni….a keresztyén egyházak milyen sok iskolát alapítottak és tartanak fenn ma is. 

 Ehhez kellett lefordítani a héber és görög eredeti nyelvű bibliát, ehhez tudós emberek kellettek és sok sok 

év, hogy jobbnál jobb, pontosabbnál pontosabb fordítások készüljenek. Az ógörög tanárom egyszer azt mondta, 

hogy a szavaknak nem jelentésük van, hanem használatuk. Ez elsőre talán furcsán hangzik, de ha belegondolunk 

érthető, hiszen vannak olyan kifejezések, amelyeket régen használtunk ma pedig más kifejezéseket mondunk. 

Vagy vannak tájszavak, mint a bab meg paszuly; vagy krumpli, burgonya pedig ugyanazt a növényt jelentik. 

 Kellett, hogy minden embernek elérhető legyen az Írott Ige, ezért könyvnyomtatásba, sokszorosításba 

fogtak. 

 Kiálltak az igazság mellett. De nem a maguk igazságát, hanem Isten igazságát keresték. S a megtalált 

igazságot szerették volna minden ember birtokába adni. Azt a hatalmas felfedezést, hogy az ember ugyan bűnös 

és büntetést érdemel, de Isten kegyelmes volt hozzá, mert elküldte a Fiát az ember bűnéért váltságul. S aki leteszi 

Jézus keresztje alá a bűneit, bocsánatot kérve azokért, az bűntelenül, megigazultan mehet tovább – ahogy 

hallottuk is vasárnap. 

 Ezért szükség volt a nemzeti nyelven olvasott és kézbe adott Bibliára. Ma elérhető ez számunkra, nem 

kell küzdeni érte. Nem kerül két havi fizetésünkbe, sőt a tatai gyülekezetben a konfirmáltak ajándékba kapják. 

 

Nem tudom hányat fogatnak naponta ezek közül az ajándékba kapott Bibliák közül. 

 

Szomorkodunk ilyenkor. De kérdem én, s nem számonkérésként, hanem ébresztésül értsük: látta-e a gyermekünk, 

látja-e az unokánk, hogy olvassuk a Bibliát? Hogy fontos az életünkben az, hogy Isten akaratát keressük egy-egy 

döntésünk előtt? Vagy jól tudjuk rejtegetni azt, csendes szobánkba zárjuk, esti alvás előtti magányos perceinkben 

vesszük csak elő? 

 Tudunk-e idézni belőle? Egyáltalán nehézségeinkben segítségül hívjuk-e? 

 Része-e a Szentírás olvasása, értelmezése a mindennapi életünknek? Hangsúlyozom a mindennapi 

életünknek? 

 Vagy még mindig vasárnapi keresztyének vagyunk, azt mondjuk nem értem én ezt, s úgy teszünk mint a 

kisgyerek, akinek nem megy valami? 

 Van egy kis hittanosom, akinek nagy gondot okoz az órán jól viselkedni. Egyik órán az ígéretekről volt 

szó, s azt az ígéretet tettem nekik, hogy aki az óra végéig jól viselkedik az kap egy cukorkát. Ez a kisfiú nagyon 

szeretett volna cukorkát kapni, de amikor a feltételt meghallotta azonnal azt mondta: nekem úgysem sikerül. Így 

nem lehet hozzáállni. Vagyis lehet, de nem szabad. 

 Mit akarok ezzel mondani? Olvassuk a Bibliát és azt vesszük észre, hogy nem értjük. Nem találjuk a 

választ a kérdésünkre, a problémánkra, nem értjük mit olvasunk. Így megy ez napról napra. Van aki hamarabb, 

van aki később adja fel, s azt mondja nem értem, nem olvasom. Majd vasárnap a templomban mindig megértek 

valamit. Ez nem jó hozzáállás! 

 Mit teszünk ezzel? Ezzel elzárjuk magunkat két nagyszerű lehetőségtől! Az egyik, hogy idővel megértjük 

az összefüggéseket, a másik pedig, hogy az Úr az Írott Igén keresztül adjon választ majd egy aktuális kérdésünkre, 

problémánkra. 



 Senki sem érti elsőre! Vagy nagyon kevesen. S igaz, hogy az Úr a Szentlelke segítségével is meg tud 

szólítani bennünket a lelkiismeretünk által, de mennyivel könnyebb azt leírva elolvasni, mint azon gondolkodni, 

hogy vajon tényleg Isten üzenete-e, amire gondoltunk vagy csak mi magyarázzuk bele, azt amit szeretnénk?! 

 

 Bátorítok mindenkit olvassa, akkor is, ha nem érti elsőre vagy másodikra. Mert mindig eljön egy pillanat, 

amikor megértjük azt az adott történetet, mondatot vagy akár csak egy szót. 

 

 S amikor megértjük, akkor éljük át igazán azt, hogy a Seregek Ura velünk van! 

 Szabad kérdéseket feltenni Biblia olvasás közben. Szabad egyet nem érteni, szabad utána olvasni, 

magyarázatot keresni. Szabad belőle megtanulni egy-egy igét. Sőt szabad akár kiírni és naponta ugyanazt 

elolvasni, ízlelgetni, értelmezni és kérni az urat, hogy világosítsa meg azt számunkra! Mert fontos! 

 

 Miért fontos számunkra a Biblia? 

 Azért, mert az az egyetlen forrás, amely biztosan és nem változóan mutatja az utat. Nem változik az idők 

múlásával, nem változik a politikai változással, sőt az egész világon ugyanaz még ha más más nyelvre fordították 

is le. 

 Azért, mert megmutatja milyenek is vagyunk mi emberek, s azt is, hogy milyen az az Isten, aki bennünket 

teremtett. 

 Azért mert megmutatja Isten milyen céllal teremtett minket és mi a feladatunk ezen a földön. 

 Azért, mert tükröt tart elénk és tetteink elé, mértéket ad számunkra. 

 Azért mert nem csak azt mutatja meg, hogy mennyire érdemtelenek is vagyunk Isten szeretetére, hanem 

azt is, hogy mindezek ellenére Isten szeret bennünket. Téged és engem! 

 Azért, mert megmutatja, hogy nincsen jobb és rosszabb ember, hanem csak az ember van, aki önmagától 

is rosszra hajlik. Hátha még segítséget is kap hozzá! 

 Azért, mert csak a Bibliából tudhatjuk meg, hogy az Úr Jézus azért jött el, hogy kimentsen bennünket 

ebből az ember számára megváltoztathatatlan állapotból. 

 

Miért olvassuk minden nap a Bibliát? 

 Azért, mert minden nap megmutatja, hogyan lehetünk hálásak az Úrnak. 

 Azért, mert minden nap tanít valami újat nekünk. 

 Azért, mert minden nap tisztul az életünk általa. 

 Azért, mert minden nap rámutat Isten kegyelmére. 

 Azért, mert amíg az írott szót olvassuk, addig kapcsolatban vagyunk Teremtő, Megváló Urunkkal, 

  s ebben a kapcsolatban tisztul ki az életünk kusza fonala, 

  ebben a kapcsolatban világosodnak meg a sötét kérdések; 

  ebben a kapcsolatban kerülnek helyére a kirakó darabkái; 

  ebben a kapcsolatban kapunk erőt a megbocsájtásra; 

  ebben a kapcsolatban kapunk erőt a bocsánat kérésre; 

  ebben a kapcsolatban igazul meg az életünk 

 azért mert te és én csak nyerünk vele és nem is akármit nyerünk vele és általa, hanem a mi hitünket kapjuk 

és ezzel az Örök életet kapjuk. Ajándékba! 

 

 Sokat beszélünk róla, de mintha ezzel meg is elégednénk. Tessék otthon ismét elővenni, fő helyre tenni 

és olvasni, tanulmányozni, beszélgetni róla. Mert minden ott kezdődött, amikor Luther és elődei elkezdték olvasni 

és megérteni az Igét. 

 

 Azt gondolom, hiszem, hogy akkor vagyunk és leszünk méltó utódai a reformátoroknak és a reformáció 

méltó örökösei, ha nem a hagyományainkhoz, hanem a Szentíráshoz kezdünk el újra ragaszkodni. Azzal a tiszta 

és lelkiismeretes hozzáállással, hogy a jót megtartsátok a rosszat elvessétek! 

 

 Hiszem, hogy egy út sem jó, amely eltávolít Istentől és minden út jó, amely Krisztushoz és a kegyelemhez 

visz közel. 

 

 Személy szerint nagyon várom azt az időt, amikor nem a jehovistákat és a hitgyülekezet tagjait hallom 

idézni a bibliát és kutatni az írások értelmét, hanem református egyházunk apraját- nagyját. Amikor a 

Bibliaóráknak nagyobb helyet kell keresnünk, mert nem férünk majd el. Amikor a hitoktatásban nem 



Bibliaismeretet kell majd tanítani, hanem arra figyelhetünk mit mond nekünk az Ige – mit üzen a kisgyerekek 

életében. Mit üzen számukra ebben a világban, amely állandóan változik, amelyben családjaik széthullanak, s 

amelyben nincs biztos kapaszkodó. S amelyben, ha tudunk felfelé tekinteni, mindezek ellenére 

megtapasztalhatjuk, hogy a Seregek Ura velünk van!!! 

 

Mert ha ő velünk van, akkor mindenünk megvan, amire szükségünk van! 

 

 


